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Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Szanowny Panie Premierze!
Jednym z najwa¿niejszych zadañ rz¹du w obecnym czasie jest optymalne wykorzystanie œrodków

unijnych przeznaczonych na inwestycje infrastrukturalne. Nie zawaham siê stwierdziæ, ¿e historia oce-
ni Pana przede wszystkim za wykonanie tego narodowego zadania. Jak s¹dzê, nie powinno byæ to Panu
obojêtne, jako historykowi z zawodu.

Jeœli podziela Pan mój pogl¹d co do znaczenia inwestycji infrastrukturalnych, powinien Pan równie¿
podzieliæ moje zaniepokojenie spowodowane niektórymi informacjami prasowymi. Na przyk³ad 6 gru-
dnia bie¿¹cego roku w „Rzeczpospolitej” Agnieszka Stefañska w tekœcie zatytu³owanym „Polska chce, by
Unia wiêcej dop³aci³a do torów” informuje, ¿e minister finansów wstrzyma³ udzielenie Polskim Liniom
Kolejowym gwarancji, pozwalaj¹cych na pokrycie kredytem tzw. udzia³u w³asnego w inwestycjach, fi-
nansowanych przez UE w 70%. Postêpowanie ministra finansów oceniam w kontekœcie póŸniejszych
publikacji o rekordowych wydatkach na inwestycje drogowe, m.in. na fragmenty obwodnicy Warszawy.
Jak napisa³ Konrad Majszczyk w „Rzeczpospolitej” z 10 grudnia bie¿¹cego roku w tekœcie pod tytu³em
„S8 ju¿ gotowa. Gdzie A2?”, na 10,4 km obwodnicy wydano 2 miliardy 149 milionów z³, to jest 206 milio-
nów za kilometr. Czy mam rozumieæ, ¿e dla obecnego gabinetu kolej jest mniej istotna?

Panie Premierze! Zaniepokojony zagro¿eniem, ¿e istniej¹c¹ szansê modernizacji infrastruktury
transportowej mo¿emy jako Polska zmarnowaæ z winy naszej administracji, proszê o udzielenie mnie
oraz opinii publicznej informacji o stanie realizacji projektów transportowych, jednostkowych kosztach
poszczególnych elementów infrastruktury i realnym stopniu wykorzystania œrodków unijnych przezna-
czonych na te inwestycje.

Bêdê równie¿ zobowi¹zany, jeœli uzyskam od Pana Premiera informacje o ocenie przez rz¹d skali za-
gro¿eñ realizacji dawno sformu³owanych zamierzeñ oraz sposobu i mo¿liwoœci ich unikniêcia. Z niepo-
kojem bowiem wszyscy przyjmujemy informacje o odstêpowaniu od kolejnych zamierzeñ zwi¹zanych
z Euro 2012, podczas gdy termin mistrzostw wydawa³ siê wyj¹tkowo dobr¹, dyscyplinuj¹c¹ perspekty-
w¹ programow¹. Jeœli nie zd¹¿ymy na te mistrzostwa, to na kiedy zamierzamy zd¹¿yæ? Oczywiœcie pew-
nie bêd¹ jeszcze jakieœ mistrzostwa, ale czy o to chodzi?
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